
El carrer és de totes, no de l’Ajuntament
Gent que lluiti és el que cal

Neix l’Escorça - Espai Popular de la mà de col·lectius de la vila

www.molins.cup.cat
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t El carrer és de totes,
no de l’Ajuntament
El passat divendres u  de juliol ens vam trobar amb diverses veïnes que estan implicades en diferents entitats del 
teixit associatiu de la vila, i vam parlar d’algunes dificultats amb què es troben a l’hora d’organitzar actes al nostre 
municipi. 
 
En l’estona que compartirem, van sortir a la llum diferents problemàtiques que d’un temps ençà van repetint-se. 
Coneixedors de què hi ha espais que sovint acullen actes que poden provocar molèsties a les veïnes més properes, 
veiem com a les entitats se’ls denega el permís per fer-hi actes i, en canvi, els partits de govern, PSC i Junts, 
des de dins de l’Ajuntament, organitzen els seus actes en els espais esmentats.

A més a més, alguns d’aquests actes que s’organitzen des de l’Ajuntament van dirigits a un públic amb un poder 
adquisitiu elevat, ja que els preus que s’hi estableixen no són populars, i de facto suposen una discriminació a les 
classes populars i al públic jove.

Caldria buscar solucions que permetessin la rotació dels espais, la descentralització, la promoció d’altres zones, 
però no només en detriment dels actes organitzats per les entitats.

D’altra banda, quan les diferents entitats sol·liciten permisos per dur a terme activitats a la via pública, se’ls imposen 
uns horaris que no responen a una normativa clara i s’equiparen als horaris de les terrasses de la restauració. 

Cal també destacar que la comunicació amb l’Ajuntament no és tan fluida com hauria de ser. De vegades, el 
consistori imposa un canvi d’espai a utilitzar, i a més aquest canvi arriba amb molt poc temps de reacció. Alguns 
d’aquests canvis poden suposar manca de visibilitat dels actes programats, a més dels problemes de gestió que 
generen. Cal recordar que parlem d’entitats gestionades per persones voluntàries que destinen el poc temps lliure 
del qual disposen a causes socials, culturals, humanitàries...

Una altra queixa que es repeteix és que les consultes que es fan mitjançant instància per registre, que és la via 
que cal emprar amb l’administració, gairebé mai són contestades per escrit, ja que normalment des dels serveis 
municipals es fa la comunicació mitjançant telèfon. Això perjudica els interessats, perquè no poden demostrar les 
respostes ni els terminis amb què actua l’administració a l’hora de presentar una reclamació.

En l’època postpandèmia on ens trobem, amb tota la desmobilització popular que ha comportat, seria d’esperar 
que els serveis municipals donessin suport a les organitzacions que, amb moltes dificultats, estan treba-
llant per tirar endavant els seus actes i fessin una gestió més acurada i propera per tal d’impulsar-los de 
manera efectiva. En moltes ocasions, dites entitats fan tasques que haurien de ser municipals, a càrrec de l’erari 
públic, motiu pel qual creiem que el primer interessat en què les activitats es puguin dur a terme ha de ser el mateix 
ajuntament. A més, cal destacar també que moltes de les entitats no disposen avui dia de locals on poder desenvo-
lupar les seves activitats de manera estable.

Des d’aquí, volem agrair la tasca ingent que fan les entitats de la vila. Som conscients de com és de difícil mo-
bilitzar a la població en els temps actuals i la feinada que suposa organitzar qualsevol activitat als nostres carrers. 
Fem costat a la cultura popular, les accions culturals i socials que emanen del treball col·lectiu i desinteressat de 
les nostres veïnes, sovint amb recursos molt limitats, però del tot necessàries per fomentar una vida de comunitat 
arrelada a la vila. Per tot això, instem el govern de Xavi Paz a agilitzar les tramitacions de tots els actes socioculturals 
que es vulguin portar a cap als nostres carrers, dotant-los dels espais i els recursos necessaris, i no relegar-
los a un segon lloc després d’actes que beneficien clarament el teixit productiu o als partits polítics del govern.

Cristina Lliuró
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Prioritats CUP vs prioritats govern Marc Vives

Aquest 2022 ha tornat a quedar clar que el model de vila de la CUP és radicalment diferent del model de vila 
de la sociovergència, que es basa en el de vila de les aparences i fotografies i únicament per a una part dels 
molinencs i molinenques.

Fer propostes transformadores a aquest govern és, malauradament, topar-se contra un mur una vegada i una 
altra. En aquesta pàgina us mostren, visualment, les propostes fetes al govern els darrers mesos en els 
debats de pressupostos per avançar cap a un model de vila inclusiu i on totes hi tinguem cabuda. En 
contraposició del tarannà d’aquest govern, centrat a mantenir l’status quo.

CUPCUP SOCIOVERGÈNCIA
No augmentar el deute municipal en context de crisi i incertesa 
econòmica

Augment del deute del municipi en més d’1 milió d’euros per fer 
inversions d’obra.

1 milió d’euros en habitatge social: habitatge públic i borsa 
d’emergència social

2 milions d’euros municipals pel Museu del Renaixement i centre 
tecnològic del Molí

Eliminar assessors posats a dit 120.000€ anuals en assessors

Reduir un 20% el sou dels polítics i les subvencions als partits 475.000€ en polítics i partits.

Molivers: empresa pública i transparent: participació ciutadana 
a la Junta, conveni únic de les treballadores per garantir bones 
condicions. Eina per municipalitzar

Molivers: municipal, però només una mica: es pot externalitzar 
més del 50% dels treballadors i treballadores. Junta General 
hermètica, cap incidència de l’oposició ni ciutadania. Molt po-
ques millores per les treballadores. 

Acció climàtica: inversió i polítiques clares de mitigació i transició 
energètica: autogeneració d’energia renovable, compartir ener-
gia (comunitat energètica local)...

Acció climàtica: inversió i polítiques clares de mitigació i transició 
energètica: autogeneració d’energia renovable, compartir ener-
gia (comunitat energètica local)...
Inversió insuficient any a any, incompliment del PLACC (Pla Local 
d’Adaptació al Canvi Climàtic), accions per a galeria i 0 transfor-
madores: instal·lar LEDS, canviar finestres…

Canviar el model de recollida de residus: qui més recicla menys 
paga amb un sistema de recollida individualitzada

Allargar el contracte i pagar-li més a una empresa que ha incom-
plert el servei. No es plantegen canviar el model.

Economia social a mitjà i llarg termini: plans d’ocupació estables 
per a joves i persones vulnerables, crear una xarxa de coopera-
ció entre productors i comerciants, xarxa municipal de logística 
compartida…

Mirades i polítiques socioeconòmiques a curt termini, que no-
més posen pegats.

Participació real: plans de barri perquè les veïnes participin i de-
cideixin el seu futur, participació ciutadana real en els pressupos-
tos municipals i polítiques clau d’inversió

Pressupostos participatius només per fer obra menor i de cara a 
la galeria, nul·la participació ciutadana

Fer un pla d’acció sobre el jovent no organitzat i contractar edu-
cadores de carrer per intervenir amb joves sense la figura policial

Sense Pla de Joventut des del 2019. Cap connexió amb la 
joventut de la vila (organitzada o no)

Programació sociocultural estable al llarg de l’any: recuperar 
Festes de la primavera o Murs de colors

Programació cultural tancada a despatxos. Fent servir els ma-
teixos promotors culturals la mateixa tipologia d’actes. No arriba 
a la població

Pressupost i facilitats burocràtiques perquè les entitats organitzin 
activitats i dinamitzin la vila

Traves burocràtiques, marginació comunicativa. Prioritat de les 
activitats institucionals a les organitzades per entitats
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Molivers: Llums i ombres Carles Corro

Establiment d’un
conveni d’empresa.

Assimilació de les condicions
laborals dels treballadors de

Molivers amb el personal
laboral de l’Ajuntament. 

Empresa pública
participativa i
transparent.
Participació de dos

representants veïnals a la
Junta General i màxima

difusió dels acords i decisions
que prengui l’empresa. 

Empresa pública, i
punt

Possibilitat de
subcontractar quan
sigui indispensable
i, prioritàriament,
amb entitats del

tercer sector.

MOLIVERS
SEGONS LA CUP

Aplicació de convenis
sectorials
Treballadors

públics de segona
categoria.

Societat opaca
de cara a la
ciutadania.

Manca de
publicitat dels

acords i decisions
que prengui
l'empresa.

Empresa pública,
però no gaire

Possibilitat de
subcontractar a

empreses privades
fins el 50% de la
quantia de cada

encàrrec.

MOLIVERS
SEGONS PSC I

JUNTS
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Espai popular L’Escorça

Des de la CUP per Molivers
MOLIVERS: UNA EINA ESTRATÈGICA PER RECUPERAR SOBIRANIES
 
Un dels termes que més ha ressonat en l’àmbit de la política municipal en el darrer any ha estat, sense cap mena 
de dubte, el de Molivers. De ben segur, però, que a algú encara se li escaparà què és exactament Molivers. Cap 
problema, en podem fer cinc cèntims: Molivers Societat Municipal S.L. és la denominació formal amb la que es 
coneix a l’empresa pública de Molins de Rei.

Què és, a més a més, Molivers? Doncs és, en el dia d’avui, una realitat gràcies a la CUP. El cas és que, quan 
la CUP va entrar a govern a finals de 2017 i va assumir la Regidoria de Municipalitzacions, es va volcar no només 
en salvar una empresa pública que estava a punt de ser dissolta per la desidia del govern sociovergent anterior, 
sinó també, i el més important, en fer-la cent per cent pública i, per tant, únicament controlada per l’Ajuntament.

I el següent interrogant seria: I què hauria de ser Molivers? Des de la CUP, ho tenim ben clar. Molivers ha de ser 
una eina estratègica del municipi per tal de recuperar sobiranies. Com? A través de la remunicipalització 
i gestió directa de serveis públics que, actualment, es troben en mans d’empreses privades. 

Ara bé, aquesta gestió directa no pot ser a qualsevol preu. Una de les raons de pes de municipalitzar un servei 
públic és evitar que es faci negoci amb la gestió d’un servei essencial per una vida digna i qualitat. Però no és 
pas l’única. També és cabdal que la gestió sigui el més transparent i participativa de cara a la ciutadania, i que 
les persones treballadores gaudeixin de les condicions laborals pròpies del sector públic, molt més dignes en la 
majoria de casos que en el sector privat. 

L’11 de juny s’inaugurava un nou espai alliberat 
a la vila, ple de vida i que, de ben segur, serà 
punt de trobada i espai de dinamització. 
Aquest espai, gran i equipat amb molt d’amor 
i treball, està situat a l’Avinguda València nº 15. 
L’Escorça albergarà propostes, que ja estan 
en marxa, com cursos de català i castellà per 
a persones nouvingudes, una escoleta popular 
o un grup popular de suport psicològic, entre 
d’altres. Llarga vida a l’Escorça!
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PER UNA EDUCACIÓ PÚBLICA I DE QUALITAT

El curs escolar 2021-2022 ha arribat a la seva fi, tot i això, podem dir que ha sigut un curs molt complicat de ges-
tionar. No només per totes les restriccions que han hagut de patir infants, famílies i docents sinó per tot el desgavell 
que el Departament d’Educació ha provocat en la comunitat educativa.
El conseller d’Educació, Josep González i Cambray ha aconseguit posar a tota la comunitat educativa i sindicats edu-
catius en peu de guerra. Feia anys que no vivíem un març de contínues vagues i mobilitzacions al carrer. Malaurada-
ment, la resposta per part del departament ha sigut desacreditar al professorat i sindicats i bloquejar-se a negociar 
aspectes tan bàsics com: el decret de plantilles, les retallades, estabilització del personal interí, el nou currículum i 
la gota que ha fet vessar el got ha sigut el nou ordre de calendari.
Aquest any els mestres i les mestres, com sempre començaran a treballar el primer dia de setembre i els infants el 
dia cinc; tot i això, encara no saben qui acompanyarà aquests infants les tardes d’aquest mes.

També cal parlar de la manca de previsió i de gestió que ha tingut el departament a l’hora d’oferir la gratuïtat de l’EI-
2 (P-2). El departament paga la seva part i de les famílies a 3.200 euros (plaça/infant) des de l’1 de setembre fins 
al 30 de juny. Cal dir que aquesta decisió comporta que les administracions locals hi hagin d’assumir més inversió 
en aquesta etapa. La previsió del departament ha quedat curta. El nostre municipi és un dels afectats, l’ajuntament 
haurà de posar una partida superior a les tres escoles bressol municipals que tenim a la Vila. També el govern so-
ciovergent s’ho ha fet venir bé perquè les famílies de l’EI-2 hagin de pagar amb una partida anomenada” activitats 
d’estiu” el mes de juliol, d’aquesta manera i tot i la negativa de l’oposició va ser aprovada al plenari de maig.

Com era d’esperar, les preinscripcions a Molins han anat molt bé i la manca de previsió d’un i altres han fet que 
molts infants s’hagin quedat sense plaça a les nostres escoles bressols municipals pel curs que ve. 
Des de la CUP demanen solucions, no pot ser que al voltant d’una cinquantena de famílies no tinguin un lloc on 
poder deixar als seus infants. El primer cicle d’educació infantil hauria de ser universalitzat, el departament hauria 
de tenir la competència directa de les escoles bressol. Cal reivindicar i donar el valor que es mereix aquesta etapa 
tan important i transcendental pel desenvolupament de les nostres criatures.
Cambray, dimiteix, el 0-3 existeix i volem una educació pública, universal i de qualitat!!

EBM El Molí

Escola pública i de qualitat Estefania Castillo
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A Molins no hi falten aparcaments,    hi 
sobren cotxes 

Al ple d’abril, Molins Comerç i diverses associacions 
de veïnes de la vila van presentar una moció per 
demanar aparcaments soterrats a Molins. Des de la 
CUP no creiem que faltin aparcaments, sinó que hi 
sobren cotxes.
Cal una política d’aparcaments dissuasius perquè 
les persones estiguin al centre de la mobilitat 
urbana i es fomenti el desplaçament a peu i bicicleta 
per les curtes distàncies. Estem convençuts que això 
afavoreix el comerç local.

Independència és revolució, d’Albert 
Botran

Dimarts 19 de juliol, el molinenc Albert Botran, 
actual diputat al Congreso, i antic regidor de la CUP 
Molins, va venir a presentar el seu darrer llibre: 
Independència és revolució: la sobirania en un món 
en crisi. En un acte distès que va aplegar desenes 
de persones, el molinenc va explicar la vinculació 
del procés d’independència amb les revolucions 
socials i com aquest procés d’emancipació i 
sobirania ha d’anar lligat a una redistribució de 
la riquesa que ens permeti avançar cap a una 
societat igualitària. L’espai també va donar peu a 
generar un petit debat amb les assistents que van 
venir.Ens allunyem de tenir aigua pública i 

municipal

La CUP Molins hem decidit deixar de presidir la Comissió 
de Gestió de l’Aigua i de representar el municipi a 
l’Associació de Municipis per l’Aigua Pública (AMAP), 
ja que el govern no aposta per la gestió pública i 
municipal de l’aigua a partir del 2024, quan finalitza 
la concessió a l’empresa privada Aqualia.
Fa molts anys lluitem per tenir un servei públic i 
municipal d’aigua potable a la vila. Era un consens de 
vila fins fa poc, que el govern sociovergent ha canviat 
de posicionament després d’una sentència que no 
impedeix continuar apostant per aquest model. En 
conseqüència, ens apartem del lideratge institucional 
i continuarem lluitant per aquest servei públic, 
municipal i de qualitat en tots els espais d’incidència 
possibles.

El govern sociovergent bloqueja una moció de condemna dels fets de Melilla

El 24 de juny, unes 2.000 persones van intentar saltar la 
tanca de Melilla. Unes 133 persones, majoritàriament 
d’origen sudanès i txadià, ho van aconseguir. Durant el salt, 
la policia espanyola i marroquina va atacar les persones 
que intentaven arribar a territori espanyol fins a provocar 
la mort d’unes 40 persones negre africanes. La brutalitat 
policial amb què els van rebre també va deixar 76 ferits, 13 
d’ells en estat greu.
Davant la gravetat dels fets, i de manera urgent, la CUP 
vam presentar una moció de condemna dels fets de Melilla 
i en defensa dels drets humans pel ple de juny. De manera 
incomprensible el govern sociovergent no va acceptar in-
cloure aquest debat d’urgència. No podem entendre com 
es pot bloquejar el debat d’uns fets tan greus.



Contacta amb 
la CUP

Casal Popular La Barrina
C/Poeta Mateu Janés

s/n baixos A @CUPMolins  molins@cup.cat
 www.molins.cup.catCUP Molins de Rei cup.molins

t.me/CUPMolins
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El sistema d’immersió de Catalunya compta amb el consens de tota la comunitat educativa i és 
l’instrument del qual disposem per fer possible la igualtat de tot l’alumnat del nostre país, inde-
pendentment del seu origen. Un model que garanteix la cohesió social, la no segregació per 
motiu de llengua i que permet que tot l’alumnat adquireixi la plena competència en les dues 
llengües oficials.

Els darrers temps, però, aquest model s’ha vist qüestionat i els darrers esdeveniments, com 
l’acatament de la sentència del TSJC que imposa el 25% de castellà a les aules, han deixat 
en una situació d’indefensió la comunitat educativa i necessiten una resposta ràpida i contun-
dent per part de la societat catalana a tots els seus nivells.

Al ple de març es va aprovar, a proposta de la CUP, el compromís de l’Ajuntament de Molins de Rei 
amb el model educatiu de la immersió lingüística. El PSC s’hi va abstenir. ERC, Junts, Comuns 
i Podem voten a favor malgrat signar la nova llei d’immersió lingüística a l’esquena de la 
comunitat educativa.

La CUP hem participat i donem ple suport a tota la comunitat educativa que s’ha mobilitzat al carrer 
els darrers mesos per demanar una escola pública de més qualitat i on la llengua vehicular continuï 
sent la nostra, el català. Feia molts anys que els docents no sortien al carrer i s’han cansat. Quan 
creiem que ja havíem vist prou amb la gestió de la pandèmia en caire educatiu pel conseller Barga-
lló n’ha arribat un altre de pitjor i en poc més d’un any que fa que és conseller ha aconseguit treure 
de nou a tota la comunitat educativa al carrer.


